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Noaber Energie Nieuws 
2e kwartaal 2023 
 
De tweede nieuwsbrief van Noaber Energie in 2023. Er is weer veel gebeurd in duurzaam Bathmen 
en we praten jullie graag bij: 

 Zon op Land, Energiefonds Overijssel, voorbereidingen ontwikkel BV 
 20 april opening OGG 
 2 mei ALV 
 13 mei opening Bathmense Landen 
 16 mei contract met onze nieuwe partner Energie van Ons 
 23 mei bezoek TU Delft 
 21 juni Informatieavond isolatie actie gemeente Deventer 
 Vorderingen DUP projecten 
 Wind ontwikkelingen 

 
Veel leesplezier en kom met opmerkingen of ideeën! 
 

Zon op land 
We zijn op dit moment in gesprek met 3 initiatieven om zonneparken aan te leggen rond Bathmen. 2 
van deze initiatieven zijn gestart door projectontwikkelaars en 1 initiatief is van een groep boeren bij 
Bathmen. 
Bij de gesprekken houden we ons strikt aan de uitgangspunten die in de ALV zijn goedgekeurd: oa 
minimaal 50% eigenaarschap van het project moet geborgd zijn. We hebben goedkeuring van onze 
LEI-F coach om door te gaan met de gesprekken. We kunnen daarbij uitgaan dat onze coöperatie een 
ontwikkelingslening kan krijgen waarbij we geen risico lopen als het project onverhoopt niet 
doorgaat. De verwachting is dat we in Q3 minimaal 1 samenwerkingsovereenkomst zullen aangaan 
met de genoemde partijen. 
 

Zon op boerendaken 
De technische problemen op het De Meyer-dak zijn enigszins onder controle maar de definitieve 
oplossing is er nog niet. De situatie wordt intensief bewaakt en besproken met Enexis. Door een 
technische aanpassing in het transformatorhuis kan de installatie (en ook de naburige installaties) de 
opgewekte stroom beter kwijt op het net. Een schrale troost is dat door het erg lage tarief van de 
energiebelasting in 2022, de schade voor alle participanten samen beperkt blijft tot minder dan € 3 
per paneel en voor de coöperatiekas ruim € 600. De coöperatie zal die schade met instemming van 
de Algemene Ledenvergadering compenseren. Betaling volgt binnenkort. 
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Biogas (Oxe Geeft Gas) 
Op 20 april 2023 werd het project Oxe Geeft Gas 
officieel geopend. 
Alle bouwwerkzaamheden zijn klaar. Er wordt op 
alle 5 bedrijven gas geleverd en ook de beide 
afnemers (Gezondheidsdienst voor dieren en For 
Farmers) branden inmiddels gedeeltelijk op biogas. 
Er zijn de nodige opstartproblemen geweest maar 
ook die lopen er langzamerhand uit.  
 
 
 
 

 
 

2 mei Algemene Ledenvergadering  
De vergadering werd gehouden bij boer Kloosterboer aan de Oxersteeg 21 in Deventer. 
De financiële positie van beide coöperaties bleek gezond, het eigen vermogen is toegenomen van 
€ 11,000 naar € 16,000 maar dat is ook noodzakelijk voor een beginnende coöperatie als buffer, om 
eventuele tegenvallers op te kunnen vangen. De jaarrekening werd goedgekeurd. Participanten van 
Kiekebos, Arkelsteijn, De Meyer en De Eersteling krijgen hun rendement via de jaarnota thuis 
(vermindering energiebelasting), de eerste jaar-uitkering voor Lange Pier volgt binnenkort, en voor 
Moatman begin 2024. 
Ontwikkelmaatschappijen, gemeente Deventer en bewoners benaderen Noaber Energie voor een 
inbreng in ontwikkelplannen voor duurzame energie-opwek. In deze fase is er een 
geheimhoudingsovereenkomst (NDA = Non-Disclosure Agreement) betreffende een potentieel 
project. Alle besluiten tot verdere samenwerking zal gebeuren conform de kaders vastgelegd in de 
ALV van 2022. We krijgen steun van een LEI-coach (LEI=Lokaal Energie Initiatief) en van een financieel 
adviseur (André Keur) die ons helpen in dit traject. In de ontwikkelfase is er geen  financieel risico 
(dat wordt overgenomen door de provincie). 
Een aparte ontwikkel-BV wordt opgericht. 
 

Opening zonnepark Brilman 
Op 13 mei 2023 vond de officiële opening plaats van Zonnepark 
Brilman, de kroon op jarenlang werk van Erik en Jolanda Brilman. 

 
Het was een vrolijke bijeenkomst in een tent 
op de uitkijkheuvel bij het park. Vele 
genodigden waaronder technici, financiers, 
installateurs, Energie Fonds Overijssel waren 
aanwezig om hun visie op het project geven. De bewoners van de gemeente 
Deventer hebben inmiddels volop kunnen inschrijven in obligaties van het park. 
Zo kunnen de Bathmense burgers volop meeprofiteren van dit prachtige park, 
dat ruim 5500 huishoudens van stroom kan voor zien (twee keer Bathmen!). 
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Als klap op de vuurpijl werd aan onze coöperatie een 
schenking van € 5000 aan obligaties gedaan, door 
Klimaatfonds Nederland, Energiemaatschappij ENGIE 
(gedurende vele jaren onze partner in duurzaamheid) 
en Brilman Bathmen. Een mooi gebaar waar we 
zichtbaar blij mee waren! 
 
 
 
 

 
16 mei contract met Energie van Ons 
Nadat ENGIE ons in kennis had gesteld van hun besluit om de samenwerking met energiecoöperaties 
te beëindigen, zijn we op zoek gegaan naar een andere samenwerkingspartner. We hebben nu een 
samenwerkingspartner die zelf ook uit “coöperatie-hout” gesneden is zodat energiemaatschappij en 
coöperatie elkaar zo goed mogelijk kunnen versterken:  Energie van Ons. Op 16 mei is het contract 
getekend, en vanaf eind juni wordt de eerste stroom van onze daken aan Energie van Ons geleverd. 
Energie van Ons hanteert voor haar klanten variabele (prijsaanpassing per maand) of dynamische 
(prijsaanpassing per uur) tarieven. De tarieven zijn scherp in vergelijking met andere aanbieders, 
check zelf op https://energie.vanons.org/cooperatie/noaber-energie-bathmen/ . Wie besluit om over 
te stappen doet dat het best via deze site, zo worden jullie geregistreerd als Noaber Coöperatie-lid 
en krijgen wij als coöperatie een vergoeding van € 75 per jaar, waarvan wij dan weer een deel (€ 25) 
uitbetalen aan het betreffende coöperatie lid. En verder keert Energie van Ons winsten niet aan 
aandeelhouders uit, maar aan de deelnemende coöperaties (wij dus!). Zo kunnen we dichterbij het 
ideaal komen: “betaalbare groene energie van, voor en door Bathmen”. 
 

23 mei bezoek aan TU Delft 
Op 23 mei bezochten we “The Green Village” , een mini-wijkje op het terrein van de TU Delft waar 
wetenschappers en technici de meest uiteenlopende dingen testen om duurzaamheid in en om het 
huis te bevorderen. Variërend van een met planten begroeide wand die water uit de dakgoot krijgt 
en nadien door verdamping het huis koelt, tot een “elektrische tegel” waar je draadloos je e-bike 
kunt opladen, tot een mini-waterstof installatie aan huis. Allemaal bedoeld als proeftuin voor latere 
toepassing “in het echt” in de bebouwde omgeving.  
Natuurlijk waren wij nieuwsgierig naar de nieuwe ontwikkelingen, maar de TU is ook erg 
geïnteresseerd in locaties waarin hun vindingen een praktijktest kunnen ondergaan, en Bathmen kan 
voor hen een interessante locatie worden! Van beide kanten zien we uit naar verdere samenwerking! 
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Dorpsuitvoeringsplan (DUP)  
 

In een vorige nieuwsbrief stelden we Miranda Arendsen, Merlinn van 
Nieuwkuijk en Else Tutert aan jullie voor. Onderstaand een aantal andere 
gezichten van het regieteam. Jochem Boeke is de (tijdelijke) vervanging 
van Miranda Arendsen als projectleider duurzame woningen. 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

Ik ben Jochem Boeke en woon met mijn twee tienerdochters in Nijmegen, 
de mooiste en oudste stad van Nederland. Ik werk als Projectleider 
warmtetransitie voor de gemeente Deventer (is ook best een mooie stad…). 
In die rol help ik inwoners van Bathmen om hun woning te verduurzamen. 
Dat wil zeggen geld besparen, comfort verbeteren en bijdragen aan 
klimaatdoelen. Ik organiseer van alles om Bathmeners zo veel mogelijk te 
ontzorgen. Ik verbind mensen, ben resultaatgericht en ik voel me thuis in de 
energietransitie. In mijn vrije tijd ben ik redacteur van De Nijmeegse 
Stadskrant. Mijn achtergrond is in design, economie en bedrijfskunde. De 
enige schoenen die ik draag zijn Puma Suede Classic, ik heb ze in alle 
kleuren. 

 

Karel Horn ben ik. Zoals de foto laat zien houd ik (en mijn vrouw en buren 
ook) van het goede leven. 
Om onze kleinkinderen van hetzelfde leven te laten genieten moeten we 
hard aan de slag. Duurzamer met onze omgeving omgaan is daarbij 
essentieel. Zowel in ons eigen huis, maar ook met elkaar zullen we stappen 
moeten zetten. Gelukkig leven we in een dorp waar boeren en burgers 
elkaar willen helpen om die te zetten. We hebben al mooie projecten 
gerealiseerd maar er is absoluut meer nodig: daar draag ik graag als aanjager 
aan bij. 
 

  

 

Mijn naam is Eric Kouters. Na een technische opleiding Civiele techniek 
heb ik Technische bedrijfskunde gedaan. Ik heb veel verschillende dingen 
gedaan, van commercie tot management, van marketing tot automatisering. 
De langste periode heb ik in de bouwtoelevering gewerkt. In 2007 ben ik 
voor mezelf begonnen. 
Ik ben de laatste jaren steeds meer actief op het gebied van energietransitie 
en circulaire bouweconomie. Ik ben momenteel twee dagen per week als 
directeur van HOUT100% de ambassadeur van de timmerindustrie in 
Nederland. De andere dagen als projectmanager actief binnen de Smart 
Energy Hub Zwolle Noord en bij de groengashubs in Noordoost Twente, 
Staphorst en nu dus in samenwerking met Merlinn in Bathmen. 
Het is fijn om met een enthousiaste groep in Bathmen een bijdrage te 
leveren aan een betere toekomst. 

 
Kijk ook op https://noaber-energie.nl/ voor meer informatie! 
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Noaber energie wil graag de informatie zo toegankelijk mogelijk maken. Zo hebben we een overzicht 
van organisaties en subsidiegevers op onze website geplaatst op https://noaber-
energie.nl/orientatie-advies-en-hulp/  . Daar kun je ook een overzichtsblad met energietips 
downloaden. 

 

DUP: Wijkverduurzaming 
Isolatieactie Bathmen en buitengebied 
 

Op 21 juni hebben we een informatie avond gehouden 
over de inkoop actie isolatie. Deze actie is gericht op het 
betaalbaarder en eenvoudiger maken van huis isolatie. 
Tot 15 augustus kun je nog meedoen. 
Ga naar: 
https://inkoopactie.duurzaambouwloket.nl/actie-
deventer  
 
Wij hebben twee gecertificeerde isolatiebedrijven 
geselecteerd. Zij bieden goede prijzen voor de meest 
voorkomende vormen van isolatie. 
 
Als onderdeel van deze actie organiseerden wij twee informatiesessies, samen met de gemeente 
Deventer en Duurzaam Bouwloket. We leerden over allerlei vormen van isolatie, van bodemisolatie 
tot dakisolatie, de kosten, hoe je ervoor zorgt dat je geen beschermde dieren hindert en welke 
subsidies er zijn. 
 
 
Rekenvoorbeeld spouwmuurisolatie 
Hoekwoning, bouwjaar 1970 
Geveloppervlakte 100 m2 
 
Eenmalige kosten € 2.100 
Subsidie ISDE: € 800 
Netto kosten: € 1.300 
Jaarlijkse besparing aardgas: € 500 
 
Terugverdientijd: 2-3 jaar 
Beter comfort: niet in geld uit te drukken 
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DUP: het EnergieCafé 
Elke 14 dagen is er energiecafé in Bathmen, soms op zaterdag 
enn soms op dinsdagavond. Samen met de projectleider 
verduurzamen van huizen (Jochem Boeke) wordt nagedacht 
hoe het energie café concept nog effectiever ingezet kan gaan 
worden. In de komende zomerperiode willen we op 
dinsdagavond EnergieCafés houden. Het caféseizoen is bijna 
voorbij (zie de data hieronder).  Binnenkort volgen de data voor 
2023-2024. 

8 juli 10 uur Foyer 

 
 
DUP: Groengas 
 
Rondom het groengas project zijn er flinke stappen gezet. Voor 
Fase 1, waarin vijf boeren participeren, zijn vergunningen 
aangevraagd en zal in september SDE+ subsidie worden 
aangevraagd (de ronde van juli is uitgesteld). De samenwerking 
met Holtense boeren is verkend: de wil om samen te gaan 
werken is er, maar er liggen nog financiele uitdagingen om de 
businesscase samen sterker te maken. Gemeenten Deventer en 
Rijssen-Holten gaan in overleg hoe zij groengasprojecten kunnen 
helpen en welke rolneming daar vanuit de overheid bij past. 
Daarnaast is financiering bij LEI-F aangevraagd door Noaber Energie om het vervolgtraject mogelijk te 
maken. Met een juridisch specialist wordt gesproken over de inrichting van de organisatiestructuur. 
 
Op 3 juli zal er in Braakhekke een brede informatiebijeenkomst zijn om boeren te interesseren om in 
de volgende fases deel te gaan nemen. Hoe meer boeren meedoen, hoe beter en stabieler de 
groengasHUB in Bathmen kan gaan functioneren in de toekomst. Opgave voor de info-avond, 
bedoeld voor geinteresseerde boeren uit Bathmen en omgeving, is mogelijk via 
merlinn@versnellingNL.nl 

Financieren: hoe betaal je voor 
woningverduurzaming? 
In het najaar organiseren wij een 
infosessie over de financiering van 
woningverduurzaming. We gaan in 
gesprek met financiële experts over 
hypothecaire leningen en subsidies. 
Ook zetten we op een rij wat 
maatregelen in huis eigenlijk kosten. 
Wil je vragen stellen en erbij zijn, 
mail dan Jochem Boeke op 
j.boeke@deventer.nl 
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Kleine windmolens 
De gemeenteraad van Deventer heeft een motie 
aangenomen waarin het college gevraagd wordt kleine 
windmolens met een tiphoogte van 50 meter te 
faciliteren. 
College van B&W ondersteund deze motie. 
In vervolg hierop heeft B&W aangegeven dat men voor verdere stappen wil wachten op de nieuwe 
omgevingswet, die per 1 januari 2024 in gaat. Binnen deze wetgeving is er een ruimere bevoegdheid 
van het college om bedoelde kleine windmolens mogelijk te maken. 
Met de desbetreffende ambtenaren hebben wij inmiddels overleg gehad en zij bereiden beleid in 
deze voort. Belangrijkste criteria zullen zijn:  
– participatie omgeving: in hoeverre is er met de directe omgeving gecommuniceerd over de plannen 
en is er een consensus 
– slagschaduw: dit moet in beeld zijn, overigens is dit ook onderdeel van de participatie. Kleine 
windmolens kennen overigens ook software die de molen kan stoppen bij hinder van slagschaduw. 
– inpassing omgeving 
– eventuele gevolgen voor de natuur in de directe omgeving van de kleine windmolen 
Komende tijd gaan wij in overleg met instanties/bedrijven die aan deze criteria invulling kunnen 
geven. Ons voorstel is combinatie van aanvragen te maken, zodat zowel bij de gemeente als bij deze 
instanties/bedrijven de kosten laag gehouden kunnen worden. 
 
Tot zover het positieve nieuws. 
Negatief nieuws komt via de media uit Den Haag. Minister Jetten heeft blijkbaar aangegeven te 
willen stoppen met de ISDN (subsidie) op kleine windmolens. De reden daarvan is ons onduidelijk en 
wij hebben via de politiek (2e Kamerleden) gevraagd hier een vraag over te stellen, zodat duidelijk is 
wat wordt bedoeld. Wordt vervolgd ……….. 
 

Grote Windmolens 
Op 27 juni heeft de gemeente ons ingelicht over het 
voorgenomen besluit om een nieuw traject te 
starten voor het plaatsen van grote windmolen in 
de gemeente. Het voorstel is om een participatie 
traject te starten waarin bewoners kunnen 
meepraten over de voorwaarden die gesteld 
moeten worden aan een grootschalig windproject. 
Tot deze randvoorwaarden zijn vastgelegd zullen 
geen afspraken worden gemaakt met eventuele 
initiatiefnemers (project ontwikkelaars) of plekken 
worden aangewezen. 
De avond was goed bezocht en veel kritische vragen 
werden gesteld. In het vervolg traject komen 3-4 
inspreekavonden bij de gemeente raad waarna een besluit genomen wordt voor de vakantie. Als de 
gemeenteraad akkoord gaat zullen de participatie gesprekken gestart worden. Noaber-Energie zal 
aansluiten bij deze gesprekken. 
 


